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P R O T O K Ó Ł  Nr XXXV/13 
 

z obrad trzydziestej piątej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VI kadencji, która się odbyła 

dnia 26 września 2013 roku.  

Sesję prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Bolesław Zemła. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 15.00, a zakończyła o godz. 22.50. 
 
 

Obecni: wg załączonej listy obecności. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

4. Wystąpienia zaproszonych gości.  

5. Informacja z działalności spółek z udziałem majątku Miasta i związków 

międzygminnych, w których uczestniczy Miasto. 

6. Polityka Gminy w zakresie zmniejszania bezrobocia i wspierania przedsiębiorczości. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

7.1. uchwalenia Programu współpracy Gminy Cieszyn z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami działającymi w zakresie pożytku publicznego na rok 2014, 

7.2. uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii Miasta Cieszyna na rok 2014, 

7.3. uchwalenia regulaminów korzystania z sal gimnastycznych, boisk i pływalni, przy 

placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Cieszyn, 

7.4. zmiany uchwały nr XXXIII/344/13 z dnia 27 czerwca 2013 roku w sprawie określenia 

zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 

Cieszyn, 

7.5. zmiany uchwały nr XXVII/263/08 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 30 października 

2008 roku w sprawie określenia zasad zbywania, nabywania i obciążania 

nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony 

dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony, w tym zawierania kolejnych umów 

dzierżawy lub najmu po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat, 

7.6. wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy działki nr 91/4 obr. 22,  

7.7. pozbawienia ulicy Wietrznej w Cieszynie kategorii drogi gminnej, celem wyłączenia 

z użytkowania,  

7.8. zaliczenia ulicy Feliksa Hajduka do kategorii dróg gminnych, 

7.9. przyznania lauru „Srebrnej Cieszynianki 2013”, 

7.10. określenia na rok 2014 wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

7.11. określenia warunków i trybu składania deklaracji i informacji na podatek od   

nieruchomości, podatek rolny, podatek leśny i od środków transportowych za pomocą 

środków komunikacji elektronicznej, 

7.12. zmiany budżetu Miasta na rok 2013, 

7.13. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2013-2025, 

7.14. skargi Pani Ireny Plisz. 

      8.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie między sesjami.    

9.   Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i  zapytania  

radnych. 
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10. Wnioski Komisji Rady oraz Klubów Radnych.  

11. Oświadczenia i sprawy różne.  

12. Zamknięcie sesji.  

 

X  X  X 

 

Ad 1. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Bolesław Zemła otworzył trzydziestą trzecią sesję Rady 

Miejskiej Cieszyna.  

Przewodniczący przywitał Wysoką Radę, Burmistrza Miasta Cieszyna Pana Mieczysława 

Szczurka, I Z-cę Burmistrza Miasta Pana Jana Matuszka, II Z-cę Burmistrza Miasta Pana 

Adama Swakonia oraz Skarbnika Miasta Panią Alicję Dąbrowską. 

Przewodniczący Rady przywitał również kierowników miejskich jednostek organizacyjnych, 

Naczelników Urzędu Miejskiego, przedstawicieli mediów, mieszkańców oraz wszystkich 

obecnych. 

W sesji uczestniczyło 21 radnych, co stanowiło kworum do podejmowania prawomocnych 

decyzji. 

 

Ad 2. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Burmistrz Miasta pismem z dnia 19 

września br. zwraca się z prośbą o zmianę terminu podjęcia uchwały dotyczącej ogłoszenia 

tekstu jednolitego uchwały Nr XXIV/252/12 z dnia 25.10.2012r. w sprawie podziału Gminy 

Cieszyn na stałe obwody głosowania, ustalenia ich granic, numerów oraz siedzib 

obwodowych komisji wyborczych. Spowodowane to jest przeniesieniem Alternatywnej 

Szkoły Podstawowej przy ul. Stawowej 14 - gdzie dotychczas mieściła się siedziba 

Obwodowej Komisji Wyborczej Nr 5 - do budynku przy ul. Czytelni Ludowej 

4 i planowanym wyburzeniem budynku. Pan Burmistrz informuje, że projekt uchwały 

w sprawie wyznaczenia nowej siedziby OKW Nr 5 zostanie przedłożony Radzie w miesiącu 

październiku br., zaś projekt tekstu jednolitego w listopadzie br. 

Ponadto Przewodniczący Rady wniósł o zmianę kolejności w porządku obrad, polegającą na  

tym, aby dotychczasowy punkt 7.9 tj. projekt uchwały w sprawie przyznania lauru „Srebrnej 

Cieszynianki 2013” umieścić na początku jako punkt 7.1. Tym samym punkty  od 7.1 do 7.8 

przyjęłyby numerację od 7.2 do 7.9. 

 

W/w wniosek Rada przyjęła jednogłośnie, 21 głosami za. 

 

Porządek obrad po zmianie przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

4. Wystąpienia zaproszonych gości.  

5. Informacja z działalności spółek z udziałem majątku Miasta i związków międzygminnych, 

w których uczestniczy Miasto. 

6. Polityka Gminy w zakresie zmniejszania bezrobocia i wspierania przedsiębiorczości. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

7.1. przyznania lauru „Srebrnej Cieszynianki 2013”, 
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7.2.uchwalenia Programu współpracy Gminy Cieszyn z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami działającymi w zakresie pożytku publicznego na rok 2014, 

7.3.uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii Miasta Cieszyna na rok 2014, 

7.4.uchwalenia regulaminów korzystania z sal gimnastycznych, boisk i pływalni, przy 

placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Cieszyn, 

7.5.zmiany uchwały nr XXXIII/344/13 z dnia 27 czerwca 2013 roku w sprawie określenia 

zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Cieszyn, 

7.6.zmiany uchwały nr XXVII/263/08 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 30 października 2008 

roku w sprawie określenia zasad zbywania, nabywania i obciążania nieruchomości oraz ich 

wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas 

nieoznaczony, w tym zawierania kolejnych umów dzierżawy lub najmu po umowie zawartej 

na czas oznaczony do 3 lat, 

7.7.wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy działki nr 91/4 obr. 22,  

7.8.pozbawienia ulicy Wietrznej w Cieszynie kategorii drogi gminnej, celem wyłączenia 

z użytkowania,  

7.9.zaliczenia ulicy Feliksa Hajduka do kategorii dróg gminnych, 

7.10.określenia na rok 2014 wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

7.11.określenia warunków i trybu składania deklaracji i informacji na podatek od   

nieruchomości, podatek rolny, podatek leśny i od środków transportowych za pomocą 

środków komunikacji elektronicznej, 

7.12.zmiany budżetu Miasta na rok 2013, 

7.13.zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2013-2025, 

7.14.skargi Pani Ireny Plisz. 

8. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie między sesjami.    

9.Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i  zapytania  

radnych. 

10.Wnioski Komisji Rady oraz Klubów Radnych.  

11.Oświadczenia i sprawy różne.  

12.Zamknięcie sesji.  

Ad 3.  
 

Do protokołu z XXXIV sesji Rady Miejskiej Cieszyna, która odbyła się dnia 29 sierpnia 2013 

roku nie wniesiono uwag, tym samym protokół został przez Radę przyjęty. 

 

Ad 4. 
 

Nikt z zaproszonych gości nie przybył na obrady Rady, przystąpiono zatem do realizacji 

kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad 5. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił informację z działalności spółek z udziałem majątku Miasta 

i związków międzygminnych, w których uczestniczy Miasto. 

 

Czesław Banot – powiedział, że w przedłożonym dokumencie brakuje informacji na temat 

Rad Nadzorczych czterech spółek z ograniczoną odpowiedzialnością, w których Gmina 

Cieszyn posiada swoje udziały. 
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Halina Bocheńska – poprosiła, aby w przyszłości przy opracowywaniu tej informacji 

zamieszczać pełne składy osobowe Rad Nadzorczych spółek. 

 

Ad 6. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił materiał pisemny pn. „Polityka Gminy w zakresie 

zmniejszania bezrobocia i wspierania przedsiębiorczości”. 

 

Maria Liwczak – powiedziała, że w statystyce na stronie 4 w tabeli „Liczba ofert pracy 

z terenu gminy Cieszyn w poszczególnych miesiącach” jest odnotowany wzrost w miesiącu 

lutym. Zapytała, czym to było spowodowane? 

 

Burmistrz Miasta - odpowiedział, że materiał przygotował Powiatowy Urząd Pracy, dlatego 

pytanie Pani radnej może jedynie przekazać do Urzędu Pracy. 

 

Halina Bocheńska – odnosząc się do danych zawartych w tabeli „Liczba osób bezrobotnych 

z terenu Gminy Cieszyn według wieku” stwierdziła, iż bardzo niepokojącym jest fakt, że 

największa liczba, bo aż 450 osób, to młodzi ludzie w przedziale wiekowym 25 – 34 lat.  

 

Andrzej Łukasiak – powiedział, że dokument na temat wspierania przedsiębiorczości jest 

bardzo ładny, kolorowy, wygląda efektownie, natomiast jego zawartość już tak efektowna nie 

jest.  

 

Alicja Wlach – odniosła się do innej tabeli sporządzonej przez Powiatowy Urząd Pracy 

w Cieszynie  „Liczba osób bezrobotnych z terenu Gminy Cieszyn znajdujących się 

w szczególnej sytuacji na rynku”. Powiedziała, iż zatrważający jest fakt, że aż 51% osób 

zarejestrowanych w PUP to osoby długotrwale bezrobotne. Zaapelowała, aby podjąć działania 

zmierzające do powstawania w naszym mieście nowych miejsc pracy. 

 

Czesław Banot – w uzupełnieniu dodał, że należy robić wszystko aby powstawały nowe 

firmy, które będą zatrudniały również osoby niepełnosprawne. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – zgodził się z koniecznością tworzenia nowych 

miejsc pracy, jednakże stwierdził, że to czy nowopowstałe firmy będą zatrudniały osoby 

niepełnosprawne zależy wyłącznie od ich właścicieli. 

 

Halina Bocheńska – nawiązała do debaty jaka odbyła się w ubiegłym roku poświęconej 

przedsiębiorczości. Wówczas padła propozycja, aby temat przeciwdziałania bezrobociu 

w naszym regionie poruszyć na zebraniu Stowarzyszenia Samorządowego Związku Gmin 

Ziemi Cieszyńskiej. Zapytała, czy temat zainteresowania poszczególnych gmin Ziemi 

Cieszyńskiej  w sprawę opracowania wspólnej informacji o terenach inwestycyjnych 

w naszym powicie był przedstawiony na zebraniu Stowarzyszenia. 

 

Burmistrz Miasta – odpowiedział, że temat był poruszany,  na razie bez efektu. 

 

Krzysztof Herok – zwrócił się z pytaniem, ile w ciągu tych trzech lat naszej kadencji zostało 

przygotowanych (w metrach, hektarach) inwestycji? 
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Krzysztof Kasztura – stwierdził, iż niestety ale w tej kwestii „drepczemy w miejscu”. Uznał, 

że ratunkiem dla naszego miasta jest rozwój drobnych i średnich przedsiębiorstw. Za 

konieczną uznał dyskusję poświęconą tylko temu tematowi i znalezienia sposobu na 

zmniejszenie bezrobocia w naszym mieście. 

 

Ad 7. 

Ad 7.1. 

 

Bolesław Zemła  - przedstawił projekt uchwały w sprawie przyznania lauru „Srebrnej 

Cieszynianki 2013”. Poinformował, że do uhonorowania tym tytułem zgłoszone zostały dwie 

kandydatury.  

Towarzystwo Miłośników Ogrodnictwa w Cieszynie zgłosiło do wyróżnienia Panią Krystynę 

Drobek, emerytowaną Dyrektorkę Zespołu Szkół Zawodowych nr 10 w Cieszynie. 

Do wniosku listy intencyjne złożyli: Dyrektor COK „Dom Narodowy”, Dyrektor Zespołu 

Obsługi Jednostek Oświatowych,  Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa.  

Zarząd Miejski Ochotniczych Straży Pożarnych RP w Cieszynie, jak  również  Polskie 

Towarzystwo Turystyczno-Krajoznawcze Oddział „Beskid Śląski” w Cieszynie do lauru 

„Srebrnej Cieszynianki 2013” zgłosili kandydaturę Pana Ryszarda Mazura, wieloletniego 

Sekretarza Miasta Cieszyna. 

 

Eugeniusz Raabe – poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu rekomenduje do 

lauru Pana Ryszarda Mazura.  

 

Obszerne uzasadnienia do obu wniosków zostało dołączone do projektu uchwały. 

 

Bolesław Zemła – powiedział, że głosowanie nad kandydaturami będzie się odbywać w 

sposób alternatywny. Każdy z Państwa Radnych może głosować tylko  za jedną kandydaturą.  

 

Za kandydaturą Pani Krystyny Drobek głosowało 2 radnych, za kandydaturą Pana Ryszarda 

Mazura głosowało 19 Radnych. 

 

Laur „Srebrnej Cieszynianki 2013” Rada przyznała Panu Ryszardowi Mazurowi. 

 

Ad 7.2. 

 

Bolesław Zemła  - przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy 

Gminy Cieszyn z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w zakresie 

pożytku publicznego na rok 2014. 

 

Janina Cichomska – przedstawiła opinię Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii 

Społecznej do w/w projektu uchwały. 

Komisja pozytywnie opiniuje Program współpracy z organizacjami pozarządowymi na rok 

2014. Program daje organizacjom pozarządowym możliwość współpracy aż w 17 obszarach, 

oferując przy tym różnorodność form. Projekt utworzono na bazie programu ubiegłorocznego. 

W jego opracowaniu  uczestniczyli  przedstawiciele  Gminy i wskazani przez Radę Miejską 

Cieszyna radni. Program poddano procedurze konsultacji. Na wczorajszym posiedzeniu 

Komisji Zdrowia, rozpatrując propozycje zmian wniesione przez Radnego Czesława Banota, 

Komisja  postanowiła  wnioskować  wprowadzenie wypracowanych  zmian, polegających na 

rozszerzeniu istniejących już zapisów. 
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Komisja wnioskuje o zmianę zapisu  § 4 ust.7 Kultura fizyczna poprzez: 

-  nadanie punktowi  1) następującego brzmienia 

 1) Cel szczegółowy: Tworzenie warunków sprzyjających zwiększeniu rekreacyjnej 

 i sportowej aktywności mieszkańców  

- w Priorytetowych zadaniach publicznych  dodanie  zapisu o treści: organizacja imprez 

rekreacyjno- sportowych i oznaczenie go jako podpunkt a)  

-  zmianę oznaczenia podpunktu a) na b). 

W uzasadnieniu Komisja podaje, iż proponowane zmiany mają na celu umożliwienie   

wspierania w ramach Programu  wszelkiego rodzaju amatorskich form  aktywności ruchowej. 

Komisja wnioskuje o wprowadzenie proponowanych zmian w formie autopoprawki. 

 

Halina Bocheńska – zwróciła się z pytaniem, czy po wprowadzeniu tych zmian nie trzeba 

ponownie poddać projektu uchwały konsultacjom społecznym. 

 

Janina Cichomska – zauważyła, że Pani Wiceprzewodnicząca uczestniczyła we wczorajszym 

posiedzeniu Komisji Zdrowia i nie zgłaszała takiej wątpliwości. 

 

Halina Bocheńska – odpowiedziała, że takie wątpliwości pojawiły się dzisiaj.  

 

Radca prawny Tomasz Szkaradnik – wyjaśnił, że ponowne konsultacje nie są  konieczne. 

 

Adam Wójtowicz – zwrócił się z pytaniem, ile było uwag do tego dokumentu w ramach 

konsultacji społecznych. 

 

Burmistrz Miasta – odpowiedział, że żadnych. Proponowane przez Komisję Zdrowia zmiany 

w projekcie uchwały zgłosił w formie autopoprawki. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu 

współpracy Gminy Cieszyn z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami działającymi 

w zakresie pożytku publicznego na rok 2014 wraz z autopoprawką. 

 

W/w uchwałę Rada  przyjęła 18 głosami za, przy 3 głosach wstrzymujących się. 

 

Ad 7.3. 

 

Bolesław Zemła  - przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

Miasta Cieszyna na rok 2014. 

 

Janina Cichomska - przedstawiła opinię Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii 

Społecznej do w/w projektu uchwały. 

Komisja mając na uwadze, iż alkoholizm i narkomania stały się w obecnych czasach 

problemem społecznym, który stanowi duże wyzwanie cywilizacyjne o szerokim zasięgu, 

bardzo wnikliwie przeanalizowała zapisy zawarte w Programie Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów  Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2014. 

W ocenie Komisji proponowany program zapewnia ciągłość podjętych działań i inicjatyw na 

rzecz profilaktyki oraz daje gwarancję spójnych i skoordynowanych działań na szczeblu 

gminy, które są również elementem polityki realizowanej na poziomie ogólnopolskim.  

Jednakże nie dla wszystkich zapisów Programu Komisja wyraża pełną akceptację dlatego 

wnioskujemy   o wprowadzenie  następujących zmian: 
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I.  Wpisanie 15% zamiast 30% w Rozdziale VII. Gminna Komisja Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych    pkt.3 b) 

 

Proponowana zmiana dotyczy wynagrodzenia członków Komisji za udział w kontroli 

przestrzegania zasad i warunków korzystania z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, 

które aktualnie wynosi 15 % minimalnego wynagrodzenia za pracę tj. 240 zł. W projekcie 

uchwały zaproponowano jego wzrost do  30%.  Zatem w 2014 roku członek Gminnej  

Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych otrzymywałby za wyjście kontrolujące aż  

504 zł. W ocenie Komisji wzrost wynagrodzenia o 110%  nie znajduje uzasadnienia i Komisja 

wnioskuje jak we wstępie. 

II.  Wykreślenie  z Rozdziału  VI. Cele szczegółowe, zadania, działania, termin realizacji, 

wskaźniki  z tabeli w pkt 2) Poszerzenie  oferty  lecznictwa odwykowego zapisów:  

tiret drugi – dofinansowanie remontu Poradni Terapii Uzależnienia od Alkoholu 

i Współuzależnienia w Cieszynie 

tiret trzeci  -  doposażenia sal terapeutycznych Poradni w meble oraz sprzęt RTV 

tiret czwarty  -  zakup materiałów edukacyjnych dla pacjentów i terapeutów Poradni. 

 

Komisja nie popiera finansowania z budżetu Miasta dofinansowania remontu i doposażenia 

Niepublicznego Zakładu Opieki Psychiatryczno-Pedagogicznej  jakim jest VARIUSMED s.c. 

Zdaniem Komisji zdecydowanie lepszym rozwiązaniem będzie zakup programów terapii 

ponadpodstawowej i pogłębionej. Zakup programów również wpisuje się w rekomendacje 

PARPA.   

Jednocześnie Komisja wnioskuje do Pana Burmistrza  o wprowadzenie zaproponowanych 

zapisów w formie autopoprawki.       

 

Burmistrz Miasta – opowiedział się za pozostawieniem proponowanej wysokości 30% 

minimalnego wynagrodzenia za pracę, bowiem znacząco zwiększy się zakres kontroli 

przestrzegania zasad i warunków korzystania z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. 

Drugą z propozycji pozostawił do decyzji Rady. Stwierdził, że można tej Poradni nie 

doposażyć, ale jest to jedyna tego typu placówka niepubliczna, świadcząca takie usługi dla 

osób uzależnionych. 

 

Alicja Wlach – poprosiła o wyjaśnienie, co należy rozumieć przez sformułowanie „znacząco 

zwiększy się zakres kontroli”. 

 

Burmistrz Miasta – poprosił o udzielenie głosu przedstawicielom Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej. 

 

Lucyna Lanc – Kasperek – odpowiedziała, że dotyczy to głównie wprowadzenia do kontroli 

weryfikacji oświadczeń, które są składane przez przedsiębiorców korzystających z zezwoleń 

na sprzedaż napojów alkoholowych. Do tej pory Komisja tym się nie zajmowała, jednakże 

taki zakres kontroli jest rekomendowany przez Państwową Agencję Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych, a także przez Najwyższą Izbę Kontroli. We wspomnianych 

oświadczeniach zawarta jest informacja o wysokości i wartości sprzedaży napojów 

alkoholowych w roku poprzednim. 

 

Olgierd Lizoń – powiedział, że jest przeciwny zwiększaniu tej kontroli, gdyż to i tak nie 

poprawi aspektu przeciwdziałania alkoholizmowi. 
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Czesław Bantot – opowiedział się za nie zmienianiem tego procentowego współczynnika. 

Podał przykład Pana Zbigniewa Gryżbonia, który prowadzi sekcję osób niepełnosprawnych. 

Za codzienne, trudne treningi dostaje 300 zł miesięcznie. Dodał, że we wielu wydziałach 

i urzędach w tej chwili zwiększa się zakres obowiązków, co nie idzie w parze ze wzrostem 

pensji. Stwierdził, że proponowane zwiększenie wynosi aż 110%.   

 

Janina Cichomska – powiedziała, że najlepiej byłoby na nowo przeanalizować zasady 

wynagradzania członków Komisji i ustalić nowe. W innych gminach funkcjonuje to w formie 

ryczałtu, a ewentualnie są dodatki za wyjścia kontrolujące. Podała przykład Miasta Skoczów, 

gdzie wynagrodzenie Przewodniczącego GKRPA wynosi 400 zł, zaś poszczególnych 

członków Komisji 300 zł. W Opolu za udział w kontroli wynagrodzenie wynosi 11% 

minimalnego wynagrodzenia za pracę, w Krakowie 17% . 

 

Bolesław Zemła – poprosił Pana Burmistrza o informację o jakich kwotach dofinansowania 

Poradni Terapii Uzależnienia od Alkoholu i Współuzależnienia jest mowa i czy te wydatki są 

zaplanowane w budżecie Miasta. 

 

Janina Cichomska – powiedziała, że składała zapytanie w tej sprawie, stąd może posłużyć 

konkretnymi danymi finansowymi. Na kontynuację dotychczasowego cyklu warsztatów 

terapeutycznych – 8.640 zł, na dofinansowanie remontu Poradni – 10.000 zł, na doposażenie 

Poradni w meble przeznaczone na wyposażenie sal terapeutycznych oraz sprzęt RTV – 5.000 

zł, na zakup materiałów edukacyjnych dla pacjentów i terapeutów – 1.500 zł.  

 

Burmistrz Miasta – powiedział, że jest skłonny w formie autopoprawki zaproponować za 

udział w kontroli wynagrodzenie wynosi 20% minimalnego wynagrodzenia za pracę. Ponadto 

zauważył, że wzrost z 15% do 30% to daje 100%, a nie 110% jak tu mówiono. 

 

Janina Cichomska – stwierdziła, iż nie może się zgodzić, że jest to równie 100%, gdyż jest to 

związane z minimalnym wynagrodzeniem, które zmienia się co roku. 

 

Marta Kawulok – zwróciła się z pytaniem, ile takich kontroli można przeprowadzić w czasie 

jednego dnia. 

 

Beata Cher-Tomica – odpowiedziała, że przewiduje się przeprowadzenie 2-3 kontroli 

w miesiącu. 

 

Halina Bocheńska – stwierdziła, że dotychczasowy zapis dotyczący wynagrodzenia  

członków Komisji i tak gwarantuje coroczną podwyżkę Komisji, ponieważ jest to odniesienie 

wielkości procentu do płacy minimalnej, która co roku wzrasta. Za niezasadne uznała 

podwyższanie tego wynagrodzenia aż o taką wielkość procentową. 

 

Burmistrz Miasta – w formie autopoprawki zgłosił zamianę w rozdziale VII punkcie 3 b) 

cyfry „30%” na „20%”, natomiast nie przychylił się do drugiej propozycji Komisji Zdrowia, 

aby w rozdziale VI,  Celu szczegółowym 1., zadaniu 2) Poszerzenie oferty lecznictwa 

odwykowego, wykreślić trzy ostatnie tirety. 

 

Krzysztof Kasztura – powiedział, że nie wie jaki efekt ma przynieść kontrola tych świadczeń. 

 

I Z-ca BM Jan Matuszek – wyjaśnił, że jeżeli nie wykonamy tego typu kontroli będziemy 

postrzegani jako osoby naruszające dyscyplinę finansów publicznych, w związku z tym, że 
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nie wykonujemy swoich zadań w sposób należycie dbały o dochody gminy. Poprosił, aby nie 

używać określeń, że jest to tylko „rekomendacja”. Jeżeli NIK wskazuje, iż gminy nie 

dochowują swoich obowiązków w tym zakresie, to należy się zastanowić, czy należy to robić. 

Na pewno ta kontrola będzie wyglądała inaczej niż dotychczas. Inną kontrolą jest wejście do 

lokalu i stwierdzenie, czy w  danym momencie podaje się alkohol nieletnim i czy są 

wywieszki. Inną natomiast jest kontrolowanie, czy dany przedsiębiorca prawidłowo 

zadeklarował wysokość obrotu alkoholem w oświadczeniu i prawidłowo odprowadził z tego 

tytułu należną daninę do budżetu Miasta. Poprosił Państwa Radnych o zastanowienie się, czy 

zasadne jest rozważanie wysokości wynagrodzenia w tym kontekście. 

 

Alicja Wlach – poprosiła o potwierdzenie, czy należy rozumieć, że obecnie przepisy ustawy 

o wychowaniu w trzeźwości mówią, że Gminne Komisje Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych mają kontrolować prawdziwość składanych oświadczeń, robiąc taką 

inwentaryzację. 

 

I Z-ca BM Jan Matuszek – powiedział, że Burmistrz Miasta jest zobligowany do tego, aby 

kontrolować wszystko co dotyczy dochodów Miasta. Jeśli NIK sprawdza dochody Miasta 

i stwierdza, że jednym z dochodów jest dochód z tytułu koncesji za sprzedaż napojów 

alkoholowych, to wskazuje na to, czy zostały wykonane czynności kontrolne prawidłowo 

w tym zakresie i czy wdrożono stosowne procedury. Jeśli tego nie wdrożymy to nic się nie 

stanie, poza wnioskiem o naruszenie dyscypliny finansów publicznych dla Burmistrz. 

 

Halina Bocheńska- stwierdziła, iż nikt nie podważa tego, że kontrole mają nowy zakres 

działania, natomiast cały czas mówimy o tym, czy ten zakres ma iść w parze 

z podwyższeniem wynagrodzenia za kontrolę. 

 

Czesław Banot – wyraził opinię, że „skok” z 15% do 30% jest przesadny. 

 

Janina Cichomska – przypomniała, że Pan Burmistrz już w formie autopoprawki zgłosił 

obniżenie proponowanych 30% do 20%.  Zaproponowała,  aby przystąpić do przegłosowania 

tych procentów i przejść do głosowania drugiej  propozycji Komisji Zdrowia. 

 

Krzysztof Kasztura – zaproponował rozdzielenie tych dwóch rodzajów kontroli o których 

mówił Pan Burmistrz Matuszek, ustalając np. dwie różne stawki. 

 

Janina Cichomska – poddała pod rozważenie przeniesienie tego projektu uchwały na następną 

sesję Rady, aby zastanowić się nad opracowaniem nowych zasad wynagradzania członków 

GKRPA. 

 

Alicja Wlach – złożyła wniosek o zamknięcie dyskusji i przystąpienie kolejno do głosowania 

poszczególnych wniosków. 

 

Bolesław Zemła – powiedział, że autopoprawki Pana Burmistrza nie trzeba głosować, 

natomiast został złożony wniosek przez Komisję Zdrowia, aby w rozdziale VII punkcie 3 b) 

cyfrę „30%”  zamienić na „15%”.   

 

W/w wniosek Rada przyjęła 11 głosami za, przy 5 głosach przeciw. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie drugi wniosek Komisji Zdrowia, aby 

z Rozdziału  VI. Cele szczegółowe, zadania, działania, termin realizacji, wskaźniki  z tabeli 
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w pkt 2) Poszerzenie  oferty  lecznictwa odwykowego wykreślić zapisy tiretu drugiego, 

trzeciego i czwartego. 

 

W/w wniosek Rada odrzuciła 5 głosami za, przy 7 głosach przeciw i 9 głosach 

wstrzymujących się. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii Miasta Cieszyna na rok 2014, wraz z przyjętym pierwszym 

wnioskiem Komisji Zdrowia. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 18 głosami za, przy 3 głosach wstrzymujących się. 

 

Ad 7.4. 

 

Bolesław Zemła  - przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminów 

korzystania z sal gimnastycznych, boisk i pływalni, przy placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Cieszyn. 

 

Eugeniusz Raabe – poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu wnosi 

o wprowadzenie następujących zmian w w/w dokumencie: 

1.  w załączniku nr 1 rozdziale „Postanowienia szczegółowe”, przyjąć nowe brzmienie   

punktu 1 - „Wszystkich ćwiczących obowiązuje strój i obuwie sportowe”, 

2. w załączniku nr 3 w punkcie 7, w pierwszym zdaniu wykreślić wyrażenie 

„…niepełnosprawna lub…”, tym samym w/w zdanie przyjęłoby brzmienie  – „Opiekunem 

osoby niepełnosprawnej nie może być osoba wymagająca opieki innej osoby.” 

3. w załącznikach nr 1-3 wprowadzić zapis – „Integralną częścią regulaminu jest 

harmonogram i cennik za udostępnianie i wynajem obiektu”. 

Dodał, że poza w/w wnioskami  pojawiło się jeszcze kilka innych propozycji, które Państwo 

radni zgłoszą indywidualnie.   

 

Czesław Banot – złożył wniosek, aby w załączniku nr 3 całkowicie wykreślić punkt 7. Jest to 

bowiem punkt, który dyskryminuje osoby niepełnosprawne i niepełnoletnie. Podał przykład 

rodzeństwa, z którego pełnosprawny 16 latek chcąc iść ze swoim bratem niepełnosprawnym 

na basen nie zostanie wpuszczony. Poinformował, że punkt 7 został wkomponowany 

w regulamin, który osobiście sporządzał dla basenu przy SP-4. Został on zaczerpnięty 

z przepisów dotyczących płatnego opiekuna osoby niepełnosprawnej na turnusach 

rehabilitacyjnych. Tam opiekun osoby niepełnosprawnej musi spełniać zupełnie inną rolę. 

Powiedział, że za kwestie bezpieczeństwa na basenie od zawsze odpowiada ratownik.  

 

Burmistrz Miasta – powiedział, że dwa pierwsze wnioski Komisji Oświaty uwzględnia 

z pewną modyfikacją wniosku 1. „Wszystkich ćwiczących obowiązuje strój i obuwie 

sportowe odpowiednie do zajęć prowadzonych na sali”. Trzeci wniosek Komisji uznał za 

absurdalny, zwłaszcza dla Państwa radnych, bowiem zmiana harmonogramu zajęć chociażby 

o godzinę spowoduje to, że dyrektor nie będzie mógł podpisać nowej  umowy dopóki nie 

zostanie zwołana sesja nadzwyczajna Rady z jednym punktem programu – zmiana 

harmonogramu zajęć na sali gimnastycznej. 

 

Alicja Wlach – zgadzając się z Panem Burmistrzem, iż harmonogram nie może być 

załącznikiem do uchwały Rady Miejskiej stwierdziła jednakże, że pewne godziny ramowe 
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w tych regulaminach powinny być ujęte. Ponadto zwróciła uwagę, że w regulaminie 

korzystania z boisk w punkcie 4 mówi się o nieodpłatnym udostępnianiu boiska, jeśli obiekt 

powstał i został przekazany jako boisko ogólnodostępne dla dzieci i młodzieży. 

Zaproponowała, aby ten regulamin rozszerzyć na wszystkie obiekty sportowe, nie tylko 

przyszkolne.  

 

Tomasz Szkaradnik  Radca Prawny – powiedział, że w zakresie odpłatności niestety nie 

możemy wprowadzić zapisów dotyczących odpłatności lub nieodpłatności w regulaminach, 

które są aktem prawa miejscowego. Zapis przytoczony przez Panią Radną uznał za 

dopuszczalny, gdyż jest to wskazanie ogólne, nie szczegółowe. 

 

Alicja Wlach – zaproponowała, aby zatem sformułować słowniczek dla tych regulaminów, co 

rozumiemy pod pojęciem „boisko ogólnodostępne”. 

  

Halina Bocheńska – zapytała, czy w tekście projektu uchwały można byłoby dopisać w § 1 

osobny ustęp w brzmieniu: „Regulaminy obiektów wymienionych w § 1 stanowią informację 

publiczną i powinny być umieszczane wraz z harmonogramami i cennikami w tych obiektach 

i na jego stronach internetowych”.  

 

Tomasz Szkaradnik  Radca Prawny – powiedział, że odradzałby wprowadzenie takiego 

zapisu, ponieważ nasze rozstrzygniecie nie stanowi, czy coś jest informacją publiczną, czy nie 

jest informacją publiczną. Można w jakimś zakresie zobowiązać administratorów obiektów, 

aby te wszystkie informacje związane z  harmonogramem, czy cennikiem były umieszczane 

na stronach internetowych. Stwierdził, że nie ma możliwości stworzenia idealnego, 

genialnego regulaminu, który pasowałby do wszystkich tych obiektów. Dokument 

przedłożony Państwu Radnym jest wynikiem kompromisu zamieszczenia takich zapisów. 

 

Halina Bocheńska – zapytała, czy można byłoby w załączniku nr 1 do projektu uchwały 

w „Postanowieniach ogólnych”  dodać zapis umożliwiający korzystanie z sal gimnastycznych 

przy szkołach podstawowych i gimnastycznych, grupom pozaszkolnym, czyli w godzinach 

późno popołudniowych, czy wieczornych. Te obiekty bowiem na dzień dzisiejszy są 

niewykorzystane. 

 

Adam Wójtowicz – zaproponował, aby albo przystąpić do głosowania, albo wycofać ten 

projekt uchwały z porządku obrad i odesłać go do ponownej analizy przez Komisję Oświaty. 

 

Krzysztof Kasztura – poparł głos Pana radnego Adama Wójtowicza twierdząc, iż czytając  

nawet pierwsze punkty tych regulaminów nasuwają się pytania, czym np. różnią się 

„rozgrywki sportowe” wymienione w załączniku nr 1 od „zawodów sportowych” 

wymienionych w załączniku nr 2. Zgłosił wniosek o wycofanie tego projektu uchwały 

z porządku obrad. 

 

Eugeniusz Raabe – przychylił się do wniosku, prosząc jednocześnie, aby autorzy tego 

projektu uchwały „pochylili się nad nim” i przygotowali nowy, wówczas Komisja Oświaty  

ponownie go zaopiniuje. 

 

Bolesław Zemła – powiedział, że wprawdzie będzie zapis w protokole z wypowiedziami 

Państwa radnych z dzisiejszej sesji, jednakże prosił, aby zarówno zgłoszone, jak i ewentualne 

nowe wnioski, uwagi i sugestie do projektu uchwały złożyć na piśmie. Następnie poddał pod 

głosowanie wniosek o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
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regulaminów korzystania z sal gimnastycznych, boisk i pływalni, przy placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Gminę Cieszyn. 

 

W/w wniosek Rada przyjęła 20 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Ad 7.5 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXIII/344/13 

z dnia 27 czerwca 2013 roku w sprawie określenia zasad wynajmowania lokali wchodzących 

w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Cieszyn. 

 

Burmistrz Miasta – poinformował, że zarówno przedstawiony projekt uchwały jak i kolejny 

umieszczony w porządku obrad były poddane konsultacjom i do żadnego z nich nie było  

uwag. 

 

Adam Wójtowicz – powiedział, że Komisja Urbanistyki, Architektury i Ochrony Zabytków 

opowiedziała się za podjęciem tego projektu uchwały, wnioskując jednocześnie wykreślenie 

z § 1 punku 3 i 4. 

 

Kazimierz Kabiesz – przedstawił pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej 

i Ochrony Środowiska. 

 

Alicja Wlach – zgłosiła wniosek o wykreślenie z § 1 punktu 3, a w konsekwencji również 

punktu 4. Przypomniała, że tym samym podtrzymuje swoje stanowisko wyrażone na 

poprzedniej sesji Rady. Żadna dyskusja nie przekonała Jej, że zapis § 22 jest zapisem dobrym.  

 

Krzysztof Herok – zwrócił się z pytaniem, co Miasto będzie przyznawać mieszkańcom za 5 

lat, skoro nie powiększamy zasobu mieszkań komunalnych.  

 

Piotr Tomica – zauważył, że punkt 3 w § 1 projektu uchwały jest punktem najważniejszym 

i merytorycznym, zaś pozostałe są punktami „kosmetycznymi”. Zapis tego punktu mówi 

o tym, aby mieszkańcom Cieszyna zapewnić dostępność nabycia mieszkania z  zasobu Gminy 

w taki sposób, aby ta lista, która była sporządzona i obowiązywała jeszcze na początku roku, 

była aktualna do momentu, kiedy wprowadzamy bardziej rygorystyczne przepisy dotyczące 

nabycia wg nowych zasad lokali. Wyraził przekonanie, że należałoby uczciwie podejść do 

wszystkich tych osób, które spełniły wymogi znalezienia się na liście oczekujących na 

podstawie poprzednio obowiązującej uchwały i wprowadzić ten przepis przejściowy. 

Stwierdził, że lista na pewno ulegnie skróceniu. Złożył wniosek, aby ten projekt uchwały 

przyjąć w całości, razem z punktami 3 i 4.  

 

Alicja Wlach – powiedziała, że to nie jest tak, że radni zaskakują czymś grupę osób na  

dotychczasowej liście, bowiem w maju br. przygotowano uchwałę bez zapisu § 22 i później 

chciano tę sytuację ratować. Powiedziała, że skróci się lista, ale osób przyjmowanych na 

nowych warunkach, a nie lista osób oczekujących na poprzednich warunkach. Zanim ona nie 

zostanie zrealizowana, to nowe osoby składające wnioski znowu będą długo czekać na 

przydział mieszkania, a być może mają one znacznie trudniejsze warunki mieszkaniowe, niż 

wiele osób umieszczonych na dotychczasowej liście, która jest jawna. 

 



13 
 

Adam Wójtowicz – nawiązał do posiedzeń Komisji Urbanistyki i Komisji Gospodarki 

Komunalnej poświęconych tej tematyce. Wówczas okazało się, iż powodem tego, że mamy 

kolejki dłuższe niż miasta wielokrotnie większe od nas, jest system przydziału tych mieszkań 

i zapisywania na listę osób oczekujących. Zaczęto pracować nad tym, aby na tej liście były 

osoby na prawdę najbardziej potrzebujące i aby te listę urealnić do faktycznych potrzeb.  

 

Piotr Tomica – powiedział, że kryteria przyjęte w nowym projekcie uchwały są bardzo 

zaostrzone. Nawiązał do jednej z dyskusji prowadzonej na sesji Rady na temat bonifikat przy 

sprzedaży mieszkań, wówczas wszyscy optowaliśmy za tym, aby „iść na rękę” mieszkańcom, 

aby mogli nabyć lokale w miarę tanio i okazyjnie. Teraz chcemy, aby ludzi oczekujących na 

mieszkanie - spełniających wszystkie wymogi – wyrzucić z tej listy, bo podoba nam się od 

tego momentu stworzyć nowe zasady kwalifikacji wniosków. Stwierdził, że to jest 

nieuczciwe, stąd opowiedział się za tym, aby osoby oczekujące na listach od kilku lat, na tych 

listach pozostały. Dodał, że być na liście, a podpisać umowę o nabycie lokalu, to są dwie 

różne sprawy. 

 

Alicja Wlach – poprosiła, aby obecna na sali Pani Prezes ZBM Sp. z o.o. wyjaśniła, jak 

będzie wyglądać sprawa weryfikacji wniosków list osób oczekujących na mieszkania wg 

nowych zasad. 

 

Elżbieta Domagała Prezes ZBM – powiedziała, że konflikt interpretacyjny pomiędzy Nią 

i Panią radną Alicją Wlach polega na innym rozumieniu tego, czy osoba, która mieszka we 

wspólnym gospodarstwie domowym razem ze swoim członkiem rodziny lub inną osobą, ma 

zaspokojone potrzeby mieszkaniowe, czy nie. Według orzecznictwa sądowego, 

niedopuszczalne jest wyłączenie z kręgu osób uprawnionych do ubiegania się o wynajem 

lokalu komunalnego osób posiadających tytuł prawny do innego lokalu lub jego części, jak 

również osób, które wspólnie zamieszkują z osobą, która posiada tytuł do lokalu lub jego 

części. Samo pozostanie na liście oczekujących nie przesądza jeszcze o tym, czy ta osoba 

otrzyma mieszkanie. Zgodnie z aktualnie obowiązującą uchwałą Rady Miejskiej, przed 

otrzymaniem mieszkania osoba ta będzie weryfikowana, czy spełnia poprzednio 

obowiązujące kryteria, a należą do nich: zamieszkiwanie w granicach administracyjnych 

Cieszyna co najmniej 5 lat,  nieposiadanie tytułu prawnego do innego lokalu lub domu oraz 

dochód, którego granice są w tej uchwale określone. Odniosła się do zarzutu, że na liście osób 

oczekujących na mieszkanie są osoby nieuprawnione. Być może są one nieuprawnione 

w ocenie społecznej, ale znalazły się na tej liście bo spełniły wszystkie obowiązujące kryteria. 

Przypomniała, że od maja br. przyjmowane są wnioski wg bardzo rygorystycznej uchwały, 

która jest wypadkową zdania Państwa Radnych i zdania orzecznictwa sądowego.  Wniosków 

złożonych wg nowych zasad jest 15, zaś w analogicznym okresie roku ubiegłego pod rządami 

tej łagodniejszej uchwały, wniosków przyjęto 50. Dodała, że być może kolejki oczekiwania 

na mieszkania komunalne w innych miastach są krótsze, ale czas oczekiwania jest dłuższy. 

Średnio rocznie odzyskujemy do ponownego zasiedlenia około 80 mieszkań, czyli średnio 

około 80 osób z  listy otrzymuje mieszkania. Oczywiście w tym są lokale socjalne, czy 

realizacja wyroków sądowych od różnych gestorów.  

 

Alicja Wlach – stwierdziła, iż w żadnym wypadku nie sugerowała, że osoby w sposób 

nieuprawniony znalazły się na tej liście. Zaproponowała rozważenie wprowadzenia innego 

brzmienia zapisu § 22  „Osoby, które znajdują się na liście oczekujących na lokal z zasobu 

komunalnego, w tym na lokal socjalny na podstawie zapisów uchwały Rady Miejskiej Nr 

ILVI/455/01 i zostaną w wyniku weryfikacji przeprowadzonej zgodnie z zasadami niniejszej 
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uchwały zakwalifikowane do przyznania lokalu z zasobu gminnego, zachowują 

dotychczasowy staż oczekiwania i miejsce na liście oczekującej”. 

 

Elżbieta Domagała Prezes ZBM – stwierdziła, iż proponowany zapis pokrywa się z zapisem 

proponowanym przez Pana Burmistrza. 

 

Alicja Wlach – zapytała, czy na bazie posiadanych przez ZBM dokumentów była robiona 

symulacja, ile osób z aktualnej listy, po weryfikacji zgodnie z aktualnymi zapisami, straciłoby 

uprawnienie do ubiegania się o lokal. 

 

Elżbieta Domagała Prezes ZBM – potwierdziła, że dokonywano takiej analizy wyłącznie na 

podstawie posiadanych dokumentów, aby nie wzywać tych osób i nadmiernie ich nie 

irytować.  Około 150 osób z 400 zapisanych, utrzymałoby się na liście.  

 

Bolesław Zemła – poprosił Panią radną Alicję Wlach o sformułowanie wniosku, który 

zostanie poddany pod głosowanie. 

 

Alicja Wlach –  podtrzymała swój wniosek o wykreślenie z § 1 punktu 3 i 4. 

 

Piotr Tomica – zwrócił uwagę, że jest to wniosek przeciwny do wniosku Komisji Gospodarki 

Komunalnej i Ochrony Środowiska. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie wniosek o wykreślenie z § 1 punktu 3 i 4. 

 

W/w wniosek Rada odrzuciła przy 4 głosach za, 12 głosach przeciw i 5 głosach 

wstrzymujących się. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 

XXXIII/344/13 z dnia 27 czerwca 2013 roku w sprawie określenia zasad wynajmowania 

lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Cieszyn. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 12 głosami za, przy 4 głosach przeciw i 5 głosach 

wstrzymujących się. 

 

Ad 7.6. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/263/08 

Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 30 października 2008 roku w sprawie określenia zasad 

zbywania, nabywania i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub 

wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony, w tym 

zawierania kolejnych umów dzierżawy lub najmu po umowie zawartej na czas oznaczony do 

3 lat. 

 

Adam Wójtowicz -  przedstawił pozytywną opinię Komisji Urbanistyki, Architektury 

i Ochrony Zabytków do w/w projektu uchwały. 

 

Kazimierz Kabiesz – poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska również pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
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Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 

XXVII/263/08 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 30 października 2008 roku w sprawie 

określenia zasad zbywania, nabywania i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania 

lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony, w tym 

zawierania kolejnych umów dzierżawy lub najmu po umowie zawartej na czas oznaczony do 

3 lat. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 18 głosami za. 

 

Ad 7.7. 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy działki nr 91/4 obr. 22. 

 

Adam Wójtowicz -  przedstawił pozytywną opinię Komisji Urbanistyki, Architektury 

i Ochrony Zabytków do w/w projektu uchwały. 

 

Kazimierz Kabiesz – poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska również pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

 

Alicja Wlach – zwróciła się z pytaniem, czy nie rozważano sprzedaży tej działki? 

 

Burmistrz Miasta – odpowiedział, że właściciel nie był zainteresowany kupnem. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy działki nr 91/4 

obr. 22. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 18 głosami za. 

 

 

Ad 7.8. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie pozbawienia ulicy Wietrznej 

w Cieszynie kategorii drogi gminnej, celem wyłączenia z użytkowania. 

 

Adam Wójtowicz -  przedstawił pozytywną opinię Komisji Urbanistyki, Architektury 

i Ochrony Zabytków do w/w projektu uchwały. 

 

Kazimierz Kabiesz – poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska również pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie pozbawienia ulicy 

Wietrznej w Cieszynie kategorii drogi gminnej, celem wyłączenia z użytkowania. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 19 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 

 

Ad 7.9. 
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Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zaliczenia ulicy Feliksa Hajduka do 

kategorii dróg gminnych. 

 

Adam Wójtowicz -  przedstawił pozytywną opinię Komisji Urbanistyki, Architektury 

i Ochrony Zabytków do w/w projektu uchwały. 

 

Kazimierz Kabiesz – poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska również pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zaliczenia ulicy Feliksa 

Hajduka do kategorii dróg gminnych. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 19 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się. 

 

Ad 7.10. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia na rok 2014 wysokości 

stawek podatku od nieruchomości. 

 

Maria Liwczak – powiedziała, że Komisja Rozwoju, Gospodarki i Finansów głosami 

2-przeciw, 3-wstrzymujace, negatywnie zaopiniowała projekt uchwały. W uzasadnieniu takiej 

decyzji Komisji podała, iż  proponowane stawki podatku są w górnych granicach, brakuje 

porównania proponowanych stawek ze stawkami podatku od nieruchomości z roku ubiegłego. 

Komisja przeanalizowała te kwoty i wychodziło, że procentowo są one wyższe od 2,38% do 

6,66% w niektórych przypadkach. Wprawdzie jako Komisja branżowa powinniśmy dbać 

o finanse Miasta, jednakże tak wysoka podwyższa stawek podatkowych jest kosztem  

mieszkańców. Stąd też Komisja podjęcie decyzji w tej sprawie pozostawiła Radzie Miejskiej. 

 

Alicja Wlach – w imieniu Klubu Radnych „Niezależni” złożyła wniosek o przeliczenie 

stawek zaproponowanych w projekcie uchwały o wskaźnik inflacji, tj. o 0,9%, ale w stosunku 

do aktualnie obowiązujących w naszym mieście stawek  podatku od nieruchomości.  

 

Czesław Banot – wyraził zdziwienie, że Cieszyn, który pretenduje do miasta turystycznego 

proponuje podniesienie stawki podatku od gruntów zajętych na pola kempingowe o 9,75%, 

mimo że kemping, który w Cieszynie mamy już świeci pustkami. 

 

Z-ca BM Jan Matuszek – przypomniał, że ten kemping jest zwolniony z podatku od 

nieruchomości. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie wniosek Klubu Radnych „Niezależni” 

o przeliczenie  stawek aktualnie obowiązujących w Cieszynie o wskaźnik inflacji, czyli 0,9%. 

 

W/w wniosek Rada przyjęła 10 głosami za, przy 7 głosach przeciw i 4 głosach 

wstrzymujących się. 

 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy w obradach w celu przeliczenia stawek. 

 

Przerwa. 

Po przerwie. 
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Krzysztof Wantulok – w imieniu Klubu Radnych „Wspólnota dla Cieszyna” złożył wniosek 

o przeliczenie stawek podatku od nieruchomości o 4%. 

 

Czesław Banot – stwierdził, że wg wyliczeń Radnych Klubu „Niezależni” zaproponowana 

przez Klub Radnych „WDC” podwyżka jest wyższa od zaproponowanej przez Burmistrza 

Miasta, która wynosi średnio 3,45%. 

 

Burmistrz Miasta – przypomniał, że jeszcze niedawno Radni Klubu „Niezależni” mówili, że 

wzrosty są od 0,0% do 12%, czyli średnio wynosi 6%. 

 

Krzysztof Herok – wyraził nadzieję, że wraz z przeliczeniem stawek, radni będą mieli 

informację, jakie to będą skutki finansowe dla budżetu Miasta. 

 

Burmistrz Miasta – przypomniał, że wniosek był o przeliczenie stawek i został on wykonany. 

 

Andrzej Łukasiak – powiedział, że skoro stawki zostały przeliczone, oczekuje, że wszyscy 

radni otrzymają na piśmie, jak te stawki się kształtują. 

 

Burmistrz Miasta – poprosił, aby Państwo Radni odnotowali sobie w swoich materiałach 

stawki przeliczone o 0,9% . W § 1 ust. 1 pkt 1)  0,85, 2) 0,43, 3) 4,47, 4) 0,31. W § 1 ust. 2 

pkt 1) 0,71, 2) 22,35, 3) 18,11, 4) 10,49, 5) 4,60, 6) 3,82, 7) 7,62. W § 1 ust. 3 został nie 

zmieniony: od budowli – 2% ich wartości. 

 

Bolesław Zemła - poddał pod głosowanie wniosek Klubu Radnych „Wspólnota dla Cieszyna” 

o przeliczenie aktualnie obowiązujących w Cieszynie stawek podatku od nieruchomości 

o 4%. 

 

W/w wniosek Rada przyjęła 12 głosami za, przy 9 głosach przeciw. 

 

Burmistrz Miasta  - poprosił o kolejną przerwę, bądź zmianę porządku obrad.  

 

Bolesław Zemła – ogłosił 10 minutową przerwę w obradach, w celu przeliczenia stawek. 

 

Przerwa. 

Po przerwie. 

 

Alicja Wlach – przypomniała, że Klub Radnych „Niezależni” złożył wniosek o podwyższenie 

aktualnie obowiązujących stawek podatku od nieruchomości o procent inflacji, czyli 

o 0,9%. Po przeliczeniu, Pan Przewodniczący Klubu Radnych „Wspólnota dla Cieszyna” 

złożył wniosek, aby podwyższyć o 4% i wniosek też został przyjęty. Skala jest diametralnie 

różna, przy czym te 4% jest więcej, niż była przeliczona średnia arytmetyczna stawek 

proponowanych przez Pana Burmistrza. Zapytała, dlaczego akurat 4%, a nie np. 6%, czy 2%. 

Na dzisiejszej sesji była mowa o bezrobociu i wówczas Pan Radny Krzysztof Kasztura 

mówił, że powinniśmy dbać o małych i średnich przedsiębiorców. W wyniku Państwa 

wniosku, akurat ta stawka (podatek od budynków zajętych na prowadzenie działalności 

gospodarczej przez rzemieślników) wzrasta najbardziej z proponowanej w wersji pierwotnej 

18,11 zł  do 18,66 zł za 1m
2
 powierzchni użytkowej. Możemy jeszcze zgłaszać kolejne 

wnioski o przeliczenie stawek o 10%, czy o 2%, ale pamiętajmy jaka była idea podwyżki 

– o stopień inflacji. Zobaczmy jak się żyje w Cieszynie, ile mamy miejsc pracy, czy ile 



18 
 

przedsiębiorcy są w stanie utworzyć nowych miejsc pracy. Złożyła wniosek o przyjęcie 

projektu uchwały w wersji 0,9%. 

 

Janina Cichomska – powiedziała, że dokonała porównania  stawek podatku od nieruchomości 

zgodnie z wnioskiem zarówno jednego, jak i drugiego klubu radnych. Stwierdziła, że jeżeli 

w § 1 ust. 2 punkcie 3 proponowana stawka dotycząca rzemieślników nie jest pomyłką, 

złożyła wniosek o przyjęcie projektu uchwały przygotowanego przez Pana Burmistrza. 

 

Burmistrz Miasta – przyznał, że w § 1 ust. 2 punkcie 3 rzeczywiście „wkradła się” literówka, 

powinna tam być wpisana stawka 18,41 zł, a nie 18,11 zł. Poprosił o uwzględnienie tego 

w formie autopoprawki. Ponadto również w formie autopoprawki złożył wniosek o przyjęcie 

projektu uchwały zgodnie z wnioskiem Klubu Radnych „Wspólnota dla Cieszyna”. 

 

Krzysztof Herok – poprosił Pana Burmistrza o argumentację, dlaczego chcemy podnieść 

podatki więcej, niż o stopień inflacji. Czy stan budżetu jest na tyle tragiczny w innych 

działach, że musimy łatać dziurę podatkami, czy nie mamy pomysłu na coś innego? 

 

Burmistrz Miasta – odpowiedział, że pomysłów Państwo Radni na coś innego macie 

mnóstwo, bo aż 107. Tyle wniosków do budżetu Miasta na rok 2014 wpłynęło od Państwa 

Radnych. Z tych 107 wniosków wycenionych jest na razie 17, na kwotę 10 mln 979 tys. 500 

zł. Pozostaje jeszcze 90 wniosków. 

 

Krzysztof Herok – powiedział, że w takim razie to jest wina radnych, bo złożyli wnioski. 

Jeżeli taka jest argumentacja, to brawo. 

 

Andrzej Łukasiak – stwierdził, iż z tego ma rozumieć, że jeżeli radni zaakceptują stawki 

zaproponowane przez Pana Burmistrza, to Pan Burmistrz zrealizuje wszystkie nasze wnioski. 

 

Eugeniusz Raabe – powiedział, że  wiadomo, iż nie wszystkie wnioski do budżetu Miasta na 

rok 2014 zostaną zrealizowane. Być może wzorem lat ubiegłych Pan Burmistrz łaskawie da 

radnym kilkadziesiąt złotych do podziału. Poprosił, aby nie parodiować, że tyle wniosków 

radni złożyli itd., obie strony wiedzą o co chodzi.  

 

Adam Wójtowicz – stwierdził, iż słysząc taką argumentację, nie ma najmniejszych podstaw, 

aby podnosić podatki wyżej niż o stopień inflacji. Złożył wniosek o przejście do głosowania. 

 

Bolesław Zemła – poprosił Pana Burmistrza o przypomnienie, czego dotyczy zgłoszona 

autopoprawka.  

 

Burmistrz Miasta – powiedział, że autopoprawka dotyczy 4% zaproponowanych przez Klub 

Radnych „Wspólnota dla Cieszyna”. 

 

Kazimierz Kawulok – zwrócił się do Pana Burmistrza, aby w § 1 ust. 2 punkcie 3 powrócić do 

stawki 18,41 zł od 1 m
2
 powierzchni użytkowej. 

 

Alicja Wlach – przypomniała, że składała wniosek o przegłosowanie projektu uchwały 

w wersji 0,9%. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie wniosek Klubu. 
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Adam Wójtowicz – powiedział, że wniosek Rada już  głosowała godzinę temu. 

 

Bolesław Zemła – przypomniał, że głosowany był wniosek o przeliczenie stawek o 0,9%. 

 

Adam Wójtowicz – wyraził przekonanie, że głosowana była zmiana do projektu uchwały 

o procent inflacji. Była ogłoszona przerwa na przeliczenie, jak będzie wyglądać ten projekt 

uchwały.  

 

Alicja Wlach – złożyła wniosek o odsłuchanie nagrania z Jej wypowiedzią. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie wniosek o odsłuchanie tego fragmentu wypowiedzi  

Pani radnej Alicji Wlach, gdzie zgłaszała wniosek, który został przez Radę przyjęty.  

 

W/w wniosek Rada przyjęła 13 głosami za, przy 5 głosach przeciw i 3 głosach 

wstrzymujących się. 

 

Odsłuchano nagranie z wypowiedzią Pani radnej Alicji Wlach: 

 

„W imieniu Klubu Radnych „Niezależni” składam wniosek o przeliczenie stawek 

zaproponowanych w projekcie uchwały o wskaźnik inflacji, tj. o 0,9%, ale w stosunku do 

aktualnie obowiązujących w naszym mieście stawek”. 

 

Bolesław Zemła – przypomniał, że złożone zostały dwa wnioski. Klub Radnych „Niezależni” 

wnosił o zmianę projektu uchwały w ten sposób, aby wzrost stawek podatku od 

nieruchomości w stosunku do obowiązujących, w każdej z pozycji był o stopień inflacji, tj. 

o 0,9%. Klub Radnych „Wspólnota dla Cieszyna” złożył wniosek, aby wzrost stawek podatku 

od nieruchomości w stosunku do obowiązujących, w każdej z pozycji był o 4%. 

 

Poddał pod głosowanie wniosek Klubu Radnych „Niezależni”, aby wzrost stawek podatku od 

nieruchomości w stosunku do obowiązujących, w każdej z pozycji był o 0,9%. 

 

W/w wniosek Rada stosunkiem głosów 9 za, 12 przeciw – odrzuciła. 

 

Przypomniał, że Pan Burmistrz wniosek Klubu Radnych „Wspólnota dla Cieszyna” zgłosił 

jako autopoprawkę, której się nie poddaje pod głosowanie. Zaproponował przystąpienie do 

głosowania projektu uchwały z autopoprawką. 

 

Alicja Wlach – złożyła wniosek, aby w § 1 ust. 2 punkcie 3)  - podatek od budynków zajętych 

na prowadzenie działalności gospodarczej przez rzemieślników, zatrudniających do 5 osób 

włącznie - przyjąć stawkę 18.11 zł od 1 m
2
 powierzchni użytkowej. 

 

Tomasz Szkaradnik – zwrócił uwagę, że jesteśmy na etapie głosowania projektu uchwały. 

 

Krzysztof Wantulok – w imieniu Klubu Radnych „Wspólnota dla Cieszyna” zgłosił wniosek 

do autopoprawki o przyjęcie w § 1 ust. 2 punkcie 3) stawki 18,11 zł. 

 

Bolesław Zemła –  poddał pod głosowanie wniosek Klubu Radnych „Wspólnota dla 

Cieszyna” wraz z autopoprawką. 

 

W/w wniosek Rada przyjęła 12 głosami za, przy 8 głosach przeciw. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia na rok 

2014 wysokości stawek podatku od nieruchomości, zgodnie z wnioskiem Klubu Radnych 

„Wspólnota dla Cieszyna” wraz z autopoprawką. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 12 głosami za, przy 8 głosach przeciw. 

 

Ad 7.11. 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia warunków i trybu 

składania deklaracji i informacji na podatek od  nieruchomości, podatek rolny, podatek leśny 

i od środków transportowych za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, w/w projekt uchwały poddał pod głosowanie.  

 

Uchwałę w sprawie określenia warunków i trybu składania deklaracji i informacji na podatek 

od nieruchomości, podatek rolny, podatek leśny i od środków transportowych za pomocą 

środków komunikacji elektronicznej, Rada przyjęła jednogłośnie, 21 głosami za. 

 

Ad 7.12. 

Bolesław Zemła –  przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta na rok 

2013. 

 

Maria Liwczak - powiedziała, że Komisja Rozwoju, Gospodarki i Finansów głosami 

2-przeciw, 3-wstrzymujace, negatywnie zaopiniowała projekt uchwały. Komisja wnioskuje, 

aby kwotę 158.000 zł, którą planuje się przekazać w formie dotacji celowej dla COK „Dom 

Narodowy”, skierować do Miejskiego Zarządu Dróg na remonty dróg gminnych. Poprosiła 

Pana Burmistrza o informacje, na co te środki miały być przeznaczone. 

 

Burmistrz Miasta – poinformował, że środki te miały być przeznaczone na pokrycie kosztów 

koncepcji i dokumentacji projektu pn. „Ochrona i rewitalizacja wielokulturowego dziedzictwa 

Śląska Cieszyńskiego”, kosztów uroczystości związanych z obchodami 330. rocznicy bitwy 

pod Wiedniem oraz na wypłatę nagrody jubileuszowej.  

 

Andrzej Łukasiak – zapytał o całkowity koszt projektu 330. Rocznica bitwy pod Wiedniem. 

 

Burmistrz Miasta – odpowiedział, że sto kilkadziesiąt tysięcy złotych – część kosztów zostało 

pokrytych z budżetu COK „Dom Narodowy”, część od sponsorów. 

 

Eugeniusz Raabe – zwrócił się z pytaniem, dla kogo przewidywana jest ta nagroda 

jubileuszowa? 

 

Burmistrz Miasta – odpowiedział, że dla byłego dyrektora COK „Dom Narodowy”, który 

dostarczył stosowne dokumenty, na podstawie których taka nagroda mu przysługuje z uwagi 

na staż pracy. 
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Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie wniosek Komisji Rozwoju, Gospodarki 

i Finansów, aby kwotę 158.000 zł, którą planuje się przekazać w formie dotacji celowej dla 

COK „Dom Narodowy”, skierować do Miejskiego Zarządu Dróg. 

 

W/w wniosek Rada przyjęła 11 głosami za, przy 6 głosach przeciw i 4 głosach 

wstrzymujących się. 

 

Burmistrz Miasta – powiedział, że projekt uchwały oznaczony jako projekt II 

z przegłosowanym przed chwilą wnioskiem, zostanie Państwa radnym przekazany w dniu 

jutrzejszym. 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta 

na rok 2013 wraz z przyjętym wnioskiem Komisji Rozwoju, Gospodarki 

i Finansów. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 14 głosami za, przy 2 głosach przeciw i 5 głosach 

wstrzymujących się. 

 

Ad 7.13 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2013-2025. 

 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, w/w projekt uchwały poddał pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2013-

2025, Rada przyjęła 14 głosami za, przy 2 głosach przeciw i 5 głosach wstrzymujących się. 

 

Ad 7.14. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie skargi Pani Ireny Plisz. Poprosił 

o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

 

Krzysztof Kasztura – poinformował, że Pani Irena Plisz złożyła skargę na Burmistrza Miasta 

Cieszyna w przedmiocie braku zainteresowania jej sytuacją wywołana powodzią w roku 

2010. Komisja Rewizyjna spotkała się ze skarżącą i wysłuchała Jej wyjaśnień, jak również  

przeanalizowała korespondencję, jaką Rada dysponowała w tej sprawie. Powiedział, że Pani 

Irena Plisz ucierpiała w czasie powodzi w 2010r. Zgodnie z ustawą z dnia 24.06.2010r. 

o szczególnych rozwiązaniach związanych z usuwaniem skutków powodzi z maja i czerwca 

2010 r. jej sprawa, związana z usuwaniem skutków powodzi, była rozpatrywana w pierwszej 

kolejności, wraz z wnioskami innych osób poszkodowanych przez powódź. Uzyskała 

niezwłocznie urzędowe potwierdzenie szkód wyrządzonych jej przez powódź, a postępowanie 

administracyjne wszczęte z jej wniosku z dnia 17.09.2010r. dotyczące wsparcia remontu 

posadzki w salonie, zakupu pompy, silnika nadmuchu do pieca C.O., środków 

grzybobójczych, opłacenie energii elektrycznej, wykonania osłon przeciwpowodziowych, 

opłacenia konsultacji eksperta dotyczącej montażu osłony przeciwpowodziowej w trzeciej 

studzience, remontu posadzki, hydroforu, zamontowania zasuwy burzowej oraz osuszania 

ścian zostało już zakończone decyzją ostateczną, którą Strona odebrała osobiście. Pani Irena 

Plisz składała skargi na pracowników MOPS, które Burmistrz Miasta Cieszyna przekazał do 
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rozpatrzenia, zgodnie z przepisami kpa, kierownikowi MOPS. Ponadto Burmistrz wzywał 

kierownika MOPS do składania pisemnych wyjaśnień, w związku z zażaleniami składanymi 

przez Stronę, poddawał wyjaśnienia wnikliwej analizie i informował Panią Irenę Plisz 

o podjętych czynnościach. Jednocześnie skarżąca została pouczona o możliwości ubiegania 

się o dodatkowe wsparcie za pośrednictwem Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej oraz 

o formach pomocy jakie będzie mogła uzyskać, jeżeli spełnia przesłanki udzielenia pomocy. 

Komisja po analizie całości sprawy uznała skargę Pani Ireny Plisz za niezasadną. 

 

Janina Cichomska – złożyła obszerne uzasadnienie, przemawiające za tym, że odszkodowanie 

o które ubiegała się Pani Irena Plisz słusznie jej się należało. 

Pełna treść wystąpienia  Pani radnej stanowi załącznik do protokołu. 

 

Tomasz Szkaradnik – stwierdził, że skoro zdaniem Pani Radnej Janiny Cichomskiej pismo 

Pani Ireny Plisz nie jest skargą, można wnosić o odrzucenie tego projektu uchwały. 

 

Janina Cichomska – złożyła wniosek o nie podejmowanie projektu uchwały w sprawie skargi, 

gdyż zasadniczą sprawą jest wznowienie sprawy i zrobienie wszystkiego, aby Pani Irenie 

Plisz pomóc finansowo. 

 

Tomasz Szkaradnik – powiedział, że Burmistrz Miasta może wystąpić do Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej o rozeznanie sytuacji, czy jest możliwość wznowienia tej sprawy, 

natomiast skoro płynęło pismo, które zostało zakwalifikowane jako skarga na Burmistrza 

Miasta, to Państwo radni są jedynym gremium, które jest kompetentne, aby ją rozpatrzyć.  

Odrębną zaś kwestią jest wznowienie sprawy.  

 

Bolesław Zemła – zwrócił się z pytaniem, czy Pani radna Janina Cichomska podtrzymuje 

swój wniosek? 

 

Janina Cichomska – wycofała wniosek o nie podejmowanie projektu uchwały. 

 

Halina Bocheńska – zaproponowała, aby w § 1 projektu uchwały zamiast sformułowania 

„…w przedmiocie braku zainteresowania jej sytuacją…” - zaczerpniętego z pierwszego 

zdania  pisma Pani Ireny Plisz, wprowadzić zapis  z drugiego zdania, mówiącego 

o „odszkodowaniu po powodzi”, gdyż to dla skarżącej jest istotą sprawy. 

 

Tomasz Szkaradnik – nie przychylił się do tej propozycji, gdyż poza kwestią wypłacenia 

odszkodowania, Pani Irena Plisz w swoim piśmie porusza wiele  innych wątków, zaś tytuł 

skargi został zaczerpnięty z pierwszych słów skarżącej „Składam zażalenie na Burmistrza 

Miasta Cieszyna  za brak jakiegokolwiek zainteresowania w mojej sprawie.” 

 

Eugeniusz Raabe – przypomniał, że Pani radna Janina Cichomska przytoczyła przepisy, na 

podstawie których Pani Irenie Plisz należało się wypłacenie odszkodowania. Skoro nie 

zostało ono wypłacone, za zasadny uznał zarzut nie zainteresowania się sprawą skarżącej. 

 

Tomasz Szkaradnik – zwrócił uwagę, że skarga nie jest na kierownika MOPS-u tylko na 

Burmistrza Miasta. 

 

Krzysztof Kasztura – raz jeszcze zrelacjonował, jak wyglądała procedura i jakie kroki były 

podejmowane w sprawie Pani Ireny Plisz. Wszystko wskazuje na to, że zarzut nie 

zainteresowania się sprawą skarżącej jest bezzasadny. 



23 
 

 

Andrzej Łukasiak – zwrócił się z pytaniem, co się stanie, jeśli Rada uznałaby skargę za 

zasadną.  Czy Pan Burmistrz „pochyli” się na tą sprawą?  

 

Olgierd Lizoń – powiedział, że Komisja Rewizyjna uznała skargę za niezasadną, jednakże 

intencją członków Komisji było, aby Pani pomóc.  

 

Krzysztof Herok – ponownie zapytał Pana Burmistrza, czy podejmie kroki, aby pomóc tej 

Pani? 

 

Burmistrz Miasta – stwierdził, iż nie może wypowiadać się w punkcie „skarga na Burmistrza 

Miasta”. Może w tej sprawie zabrać głos, ale w sprawach różnych. 

 

Bolesław Zemła – powiedział, że Statut Miasta nie przewiduje sytuacji, aby Rada nie 

rozpatrzyła skargi na Burmistrza Miasta, jeśli strona skarżąca takiej skargi nie wycofa, zatem 

zaproponował przystąpienie do głosowania.  Zwrócił się z pytaniem, kto z Państwa radnych 

opowiada się za uznaniem skargi Pani Ireny Plisz na Burmistrza Miasta Cieszyna 

w przedmiocie braku zainteresowania jej sytuacją wywołaną powodzią w roku 2010, za 

zasadną. 

 

Za uznaniem skargi za zasadną głosowało 2 radnych. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, kto z Państwa radnych opowiada się za 

uznaniem skargi za bezzasadną. 

 

Rada 12 głosami opowiedziała się za uznaniem skargi Pani Ireny Plisz na Burmistrza Miasta 

Cieszyna za bezzasadną. 

 

Ad 8. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił  sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta Cieszyna 

w okresie  od dnia 16 sierpnia 2013 roku do 16 września 2013 roku. 

Do przedłożonego dokumentu pytań nie zgłoszono, natomiast Pan radny Eugeniusz Raabe 

ponownie poprosił, aby sprawozdania z podróży służbowych Pana Burmistrza zawierały 

opisy.  

 

Ad 9. 

 

Marta Kawulok – przedstawiła interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na 

interpelacje, wnioski i  zapytania  radnych. Poinformowała, że Pan radny Czesław Banot 

w okresie między sesjami złożył dwa wnioski, które doczekały się odpowiedzi, jak również 

jeden wniosek wraz z Panem radnym Eugeniuszem Raabe. Powiedziała, że Pani 

Wiceprzewodnicząca Rady Halina Bocheńska złożyła dwa wnioski, które są wnioskami do 

projektu budżetu Miasta Cieszyna na rok 2014. Następnie poinformowała, że w okresie 

między sesjami Pani radna  Janina Cichomska złożyła 12 wniosków i 4 zapytania. 

 

Janina Cichomska – odczytała treść odpowiedzi na zapytanie dotyczące efektów realizacji 

programu odpracowywania zaległości czynszowych. 
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Marta Kawulok – kontynuując powiedziała, że grupa radnych PO - Kazimierz Kabiesz, 

Andrzej Staniszewski, Bolesław Zemła złożyli jeden wniosek do uwzględnienia w budżecie 

Miasta Cieszyna na rok 2014. Następnie poinformowała, że Pan radny Krzysztof Kasztura 

złożył 3 interpelacje, z których jedna doczekała się odpowiedzi. 

 

Krzysztof Kasztura – powiedział, że odpowiedź na interpelację dotyczącą przebudowy 

skrzyżowania ulicy Katowickiej z ulicami Majowa i Szarotka jest niezadawalająca. 

 

Marta Kawulok - poinformowała, że w okresie między sesjami Pan radny Andrzej Łukasiak 

złożył 7 zapytań i 4 wnioski do projektu budżetu Miasta Cieszyna na rok 2014. Ponadto na 

dwa zapytania zgłoszone końcem sierpnia Pan radny również otrzymał odpowiedzi. 

 

Andrzej Łukasiak – odniósł się do odpowiedzi na złożone zapytania. 

 

Marta Kawulok – kontynuując powiedziała, że Pan radny Eugeniusz Raabe złożył 4 wnioski, 

z których 3 są wnioskami do projektu budżetu Miasta Cieszyna na rok 2014. 

 

Eugeniusz Raabe – złożył dwie interpelacje – w sprawie niedociągnięć przy organizacji 

recitalu piosenkarsko-poetyckiego Leszka Długosza, jaki odbył się w COK „Dom 

Narodowy”, jak również w sprawie artykułu zamieszczonego w dwumiesięczniku 

informacyjnym Miasta Czeski Cieszyn, zawierającym kontrowersyjne sformułowanie. 

Odczytał treść obu interpelacji. 

 

Burmistrz Miasta – odnosząc się do drugiej interpelacji powiedział, że już w następnym 

numerze ukazało się sprostowanie, które było naszą reakcją na to sformułowanie. Dodał, że  

w jego imieniu rozmawiał w tej sprawie Pan Burmistrz Matuszek. 

 

Marta Kawulok –  poinformowała, że w okresie między sesjami jedną interpelację złożył Pan 

radny Stefan Rainda, zaś Pan radny Krzysztof Wantulok złożył dwa wnioski do projektu 

przyszłorocznego budżetu Miasta. Z uwagi, że Pani radna Alicja Wlach wcześniej opuściła 

salę, Jej interpelacja i wnioski zostaną przedstawione na następnej sesji Rady. Ponadto 

powiedziała, że wniosek do projektu budżetu Miasta Cieszyna na rok 2014 złożył również 

Przewodniczący Rady Pan Bolesław Zemła. 

 

Adam Wójtowicz – złożył wniosek, aby w porządku obrad najbliższej sesji Rady Miejskiej 

zamieścić odrębny punkt, poświęcony dyskusji na temat sprawozdania z wykonania budżetu 

Miasta Cieszyna za I półrocze 2013 roku. 

 

Bolesław Zemła – powiedział, że ten temat będzie przedstawiony dzisiaj w sprawach różnych. 

 

Janina Cichomska – zgłosiła wniosek, aby z chwilą gdy pojawi się projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia stawek podatku od środków transportowych, Kluby Radnych ewentualne 

propozycje zmian do tego dokumentu zgłaszały wcześniej, a nie dopiero na sesji. 

 

Ad 10. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła wnioski Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii 

Społecznej w sprawie: 

-  finansowania  w 2014 roku realizacji Programu Zdrowotnego, 
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-  zarezerwowania w budżecie Miasta na rok 2014 środków na organizację FIT PARKÓW- 

siłowni plenerowych, 

-  zarezerwowania środków finansowych na realizację Karty Dużej Rodziny, 

- utworzenia w budżecie Miasta na rok 2014 rezerwy celowej, przeznaczonej na projekty 

i zadania inwestycyjne  realizowane w ramach budżetu obywatelskiego, 

-  wprowadzenia budżetu obywatelskiego, 

-  przedstawienia zakresu obowiązków menadżera sportu zatrudnionego w MOSiR Cieszyn, 

- zaplanowania i przeprowadzenia  środowiskowej diagnozy lokalnych zagrożeń społecznych,  

która pozwoli na identyfikację najważniejszych  problemów i zagrożeń występujących 

w mieście. 

 

Janina Cichomska – odnosząc się do wniosku dotyczącego wprowadzenia budżetu 

obywatelskiego zgłosiła nowy wniosek Komisji Zdrowia, który wymagałby przegłosowania 

przez Radę Miejską. Komisja wnioskuje o wypracowanie szczegółowej koncepcji i zasad 

funkcjonowania budżetu obywatelskiego w Cieszynie przeprowadzenie kampanii 

informacyjno-edukacyjnej, zachęcającej do wzięcia udziału w ustalaniu wydatków ze 

wspólnych środków. Środki te należałoby zagwarantować w rezerwie ogólnej budżetu Miasta 

Cieszyna na rok 2014.  

 

Adam Wójtowicz -  zapytał, czy Rada może wyegzekwować taki zapis w projekcie budżetu 

Miasta?  

 

Tomasz Szkaradnik – odpowiedział, że trudno tu mówić o „wyegzekwowaniu”, czy 

wymuszeniu pewnych zapisów. Istotne, czy środki na ten cel można ująć  w rezerwie ogólnej 

budżetu Miasta. 

 

Z-ca BM Jan Matuszek – stwierdził, że na pewno te środki nie mogą być w rezerwie ogólnej. 

 

Janina Cichomska – powiedziała, iż oczekiwałaby, aby Rada przegłosowała samą koncepcję, 

czy jest za tym, aby zapoczątkować opracowanie procedur i zasad funkcjonowania budżetu 

obywatelskiego w Cieszynie. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie wniosek o opracowanie procedur i zasad 

funkcjonowania budżetu obywatelskiego w Cieszynie. 

 

W/w wniosek Rada przyjęła 16 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony  

Środowiska o zabezpieczenie w budżecie  Miasta na 2014 rok  środków finansowych na 

realizację, na terenie SportParku  przy Al. J. Łyska w Cieszynie toalet publicznych,  

z których mogłyby korzystać osoby uprawiające w tym rejonie rekreację. 

 

Kazimierz Kabiesz – powiedział, że Komisja odpowiedź przyjęła do wiadomości. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła wnioski Komisji Rozwoju, Gospodarki i Finansów 

o zagwarantowanie w projekcie budżetu Miasta Cieszyna na rok 2014  środków finansowych 

na następujące zadania: 

- dotacje na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków, znajdujących się na terenie Miasta Cieszyna, 

-  remonty dróg w wysokości 1 miliona złotych, 
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-  naukę pływania uczniów klas trzecich cieszyńskich szkół podstawowych. 

 

Maria Liwczak – poinformowała, że Komisja będzie śledziła realizację w/w wniosków.  

 

Halina Bocheńska – przedstawiła wnioski Komisji Oświaty, Kultury i Sportu o zapewnienie 

w przyszłorocznym budżecie Miasta Cieszyna środków finansowych na następujące zadania: 

- kontynuację programu, którego celem jest nauka pływania uczniów klas trzecich 

cieszyńskich szkół podstawowych, 

- realizację zgłoszonych przez dyrektorki cieszyńskich przedszkoli publicznych, potrzeb 

w zakresie pomocy psychologicznej i logopedycznej dla dzieci z tych placówek, 

- dalsze funkcjonowanie Muzeum Drukarstwa w Cieszynie, będącego na Szlaku Zabytków 

Techniki Województwa Śląskiego, 

-  modyfikację  instalacji solarnej mieszczącej się  na basenie przy Szkole Podstawowej Nr 4, 

- realizację co najmniej 4 godzin zajęć SKS przypadających na każdą publiczną szkołę 

podstawową i gimnazjum. 

 

Eugeniusz Raabe – powiedział, że Komisja odpowiedź przyjęła do wiadomości i będzie 

sprawdzać, czy zostaną one ujęte w projekcie przyszłorocznego budżetu Miasta. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła wnioski Klubu Radnych „Wspólnota dla Cieszyna” 

o zabezpieczenie w budżecie  Miasta na 2014 rok  środków finansowych na następujące 

zadania: 

- dalszą realizację z Czeskim Cieszynem wspólnych projektów trans granicznych, 

- budowę węzła przesiadkowego przy ul. Hajduka, 

- wspieranie inicjatyw organizowania imprez dla młodzieży, 

- remont nawierzchni dróg, 

- kontynuację rewitalizacji Parku Kasztanowego, 

- modernizację budynku Teatru im. A. Mickiewicza, 

- likwidację muru na zwężeniu ulicy Frysztackiej, 

- modernizację infrastruktury oświatowej, 

- dokończenie modernizacji obiektów sportowych. 

 

Krzysztof Wantulok – powiedział, że Radni Klubu „Wspólnota dla Cieszyna” odpowiedź 

przyjęli do wiadomości. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła wnioski Klubu Radnych „Niezależni” o zapewnienie 

w przyszłorocznym budżecie Miasta Cieszyna środków finansowych na następujące zadania: 

- modernizację układu solarnego na basenie przy SP-4, 

- zwiększoną ilość sportowych zajęć pozalekcyjnych, 

- organizację 16. edycji Przeglądu Filmowego „Kino na Granicy”, 

- budowę przy SP-3 lub SP-6 miejskiego miasteczka drogowego, 

- kontynuację działań realizowanych przez Galerię „Szara”, 

- kontynuację działań realizowanych przez Muzeum Drukarstwa, 

- otwarcie w Przedszkolu nr 19 dodatkowego oddziału przedszkolnego. 

Ponadto poinformowała, że Klub Radnych „Niezależni” złożył wniosek o przedłożenie 

sprawozdania z przebiegu i wykonania akcji „Lato w mieście”. Ponieważ odpowiedź Radni 

Klubu otrzymali dopiero w dniu dzisiejszym, do jej treści Klub odniesie się na następnej sesji 

Rady. Wspomniała także, że Klub Radnych „Niezależni” w dniu wczorajszym złożył 

zapytanie dotyczące realizacji w cieszyńskich szkołach podstawowych zajęć 
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z przedmiotu etyka. Do odpowiedzi na to zapytanie radni odniosą się również na następnej 

sesji Rady. 

 

Ad 11. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił korespondencję skierowaną do Rady Miejskiej Cieszyna:  

 

1. Przewodniczący I Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Katowicach przesyła uchwałę w sprawie pozytywnej opinii o przedłożonej przez 

Burmistrza Miasta Cieszyna informacji o przebiegu wykonania budżetu za pierwsze półrocze 

2013 roku. Powyższą informację, jak również informację o kształtowaniu się Wieloletniej 

Prognozy Finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć w I półroczu 2013 roku 

Państwo Radni otrzymali w sierpniu br. Zgodnie z wnioskiem Pana radnego Adama 

Wójtowicza temat ten zostanie umieszczony w porządku obrad październikowej sesji Rady. 

 

2.   Burmistrz Miasta Cieszyna przekazał do decyzji Rady Miejskiej wniosek Prezesa Ogniska 

TKKF „Ogniwo” Pana Mateusza Waliczka o wydzierżawienie  na okres dłuży niż 3 lata, 

dodatkowego gruntu pod budowę krytego kortu tenisowego. Dla wypracowania stanowiska w 

tej sprawie, wystąpiono do Prezesa Ogniska TKKF „Ogniwo” z pismem o przedłożenie 

Radzie koncepcji budowy krytego kortu tenisowego na wnioskowanym gruncie wraz z mapą, 

zaś do Burmistrza Miasta z prośbą o przedstawienie mapy, obejmującej koncepcję 

modernizacji kąpieliska przy Al. J. Łyska. Dnia 20 września br. odbyło się spotkanie Państwa 

Radnych z udziałem przedstawiciela Burmistrza i strony zainteresowanej. Powiedział, że 

wraz z Panem Burmistrzem przygotują odpowiedź, że Rada nie przychyla się do wniosku, 

proponując inną lokalizację krytego kortu tenisowego. 

 

3.  Burmistrz Miasta zwracał się z prośbą o zapoznanie Państwa radnych z ofertą  Panów 

Mateusza i Michała Ligockich oraz Jana Błachowicza, którzy poprzez swoje kariery sportowe 

przyczyniają się  do promocji Cieszyna. Zawodnicy Ci zwracają się o wynagrodzenie ze 

strony Miasta, w zamian za możliwość wykorzystywania ich wizerunku w celach 

promocyjnych. Rada nie przychyliła się do powyższej oferty. 

 

4.  Burmistrz Miasta przesyła kolejną informację o stopniu zaawansowania realizacji projektu 

„Uporządkowanie gospodarki ściekowej w aglomeracji cieszyńskiej”. Wszyscy Państwo 

Radni otrzymali kserokopię tego dokumentu. 

 

5. Transgraniczne Centrum Wolontariatu zwraca się z prośbą o konsultacje i ewentualne 

nadanie trybu organizacyjnego inicjatywom, które w najbliższym czasie podejmują 

Transgraniczny Parlament Młodzieży i Transgraniczne Centrum Wolontariatu: Tutoring 2013, 

wspólna sesja trans graniczna – Speech Tournament 2013. 

 

6. Prezydent Stowarzyszenia Cambrai-Cieszyn-Amitie zaprasza do wzięcia udziału 

w uroczystościach, które odbędą się w Cambrai w dniach 27-29 września br. pn. „wee-end 

polski”. Radę Miejską reprezentować będzie Pan Radny Kazimierz Kawulok. 

 

7.  Prezes Związku Miast Polskich zaprasza do wzięcia udziału w XI Kongresie Miast 

Polskich, który odbędzie się w dniach 7-8 listopada br. w Krakowie. 
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Ponadto poinformowała, że sesja Rady Miejskiej w miesiącu październiku br. odbędzie się 

dnia 24, bowiem ostatni czwartek miesiąca jest dniem poprzedzającym Wszystkich Świętych. 

 

Halina Bocheńska – złożyła relację z delegacji, jaką wraz z Panem radnym Stefanem Raindą 

i Panią Renatą Karpińską odbyli do Rożniavy, na zaproszenie Władz naszego miasta 

partnerskiego.  Przedstawiła w skrócie program obchodów „Dni Rożniavy” oraz przekazała 

pozdrowienia dla wszystkich Państwa radnych i Władz Miasta Cieszyna. 

 

Andrzej Łukasiak – przypomniał, że Pan Burmistrz przy omawianiu skargi Pani Ireny Plisz 

powiedział, że do tematu powrócimy w sprawach różnych. 

 

Burmistrz Miasta – powiedział, że sprawę skieruje do sprawdzenia przez Miejski Ośrodek 

Pomocy Społecznej, jak również do Miejskiego Centrum Zarządzania Kryzysowego, gdyż 

przypomina sobie, że tematem tym zajmował się przebywający już na emeryturze Pan 

Władysław Blicharski. Nie do końca jest pewien, czy mówiło się wówczas o  powodzi, czy o 

podtopieniu. 

 

Adam Wójtowicz – w imieniu własnym i rodziców dzieci uczęszczających do cieszyńskich 

przedszkoli publicznych, podziękował Panu Burmistrzowi za dodatkowe godziny na zajęcia 

z języka angielskiego oraz dodatkowe godziny dla logopedów i psychologów 

w przedszkolach publicznych od nowego roku szkolnego. 

 

Krzysztof Kasztura – zaproponował temat na wspólną sesję z Radą Czeskiego Cieszyna – 

przeciwdziałanie narkomani, dyskusja dotycząca zagrożeń związanych z przemytem 

narkotyków w naszych przygranicznych miastach. 

 

Bolesław Zemła – poprosił Państwa radnych o zgłaszanie na piśmie ewentualnie jeszcze 

innych propozycji tematów na wspólną sesję z Radą Czeskiego Cieszyna.  

 

Ad 12. 

 

Przewodniczący zamknął obrady trzydziestej piątej sesji Rady Miejskiej Cieszyna. 

 

 

 

 

Protokołowała:                   Przewodniczący Rady Miejskiej  

       

Jolanta Fajkis               Bolesław Zemła  

     

 

 

 

 

 


